
 

 

 
 
 
 
 
Nr. 85/2022 
 

PROCES – VERBAL 
 

 Încheiat azi, 12 decembrie 2022, cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului 
Local al Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 18 membri, 2 reprezentant ai 
satelor aparţinătoare Municipiului Sfântu Gheorghe, Baloga Csilla - sat Chilieni, Miklós 
András – sat Coşeni, lipsind: Jancsó Éva, Kondor Ágota, Magyarosi Imola-Piroska. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 40 lit. c și art. 42 din HCL nr. 95/2020 privind aprobarea 
Regulamentului de organizare şi funcţionare al Consiliului local al Municipiului Sfântu 
Gheorghe, cu modificările și completările ulterioare, respectiv în conformitate cu 
prevederile art. 133 alin. (2) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. b din OUG nr. 
57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, prin 
Dispoziţia emisă de primarul municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 1513/2022. Ședința se 
desfășoară prin sistemul de audioconferință STS. 
 La şedinţă participă, conform legii: Antal Árpád-András primarul municipiului 
Sfântu Gheorghe, Vargha Fruzsina și Toth-Birtan Csaba viceprimarii municipiului Sfântu 
Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al municipiului Sfântu Gheorghe.  
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Bună ziua. 
Salut pe toată lumea la ședința extraordinară din data de azi. Înainte de a trece la Ordinea 
de zi, aș dori să facem prezența. 
 Se dă citire listei consilierilor locali care răspund cu prezent.  
 (lb.m./lb.r.): „Putem trece la Ordinea de zi. Are cineva propuneri în legătură cu 
Ordinea de zi? Bine, dacă nu sunt observații, propun să votăm, ca punctele să fie votate 
după prezentarea lor, la sfârșit, împreună și nu la finele prezentărilor. Dl. Comăneci sunteți 
de acord?” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Da, sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSATLOS LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Și eu sunt de 
acord.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JANÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m.): „Sunt de acord.” 



 

 

 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, votarea la sfârșit a punctelor. 
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Mulțumesc 
frumos. Am votat modul de vot. Urmează să votăm despre punctele aflate pe Ordinea de zi, 
cele patru puncte, așa cum apare în convocator.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Da, sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord cu 
Ordinea de zi.” 
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Și eu sunt de 
acord cu Ordinea de zi.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JANÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Și eu sunt de acord.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu Ordinea 
de zi.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
Ordinea de zi.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord Ordinea de zi.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu Ordinea 
de zi.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea 
de zi.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu 
Ordinea de zi.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu Ordinea 
de zi.” 
 Domnul consilier CSATLOS LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Scuze, și eu sunt de acord cu 
Ordinea de zi.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, Ordinea de zi în întregime. 
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Mulțumesc 
frumos. Înainte de a intra în dezbaterea ordinii de zi, doresc să vă supun atenției 
următoarele: potrivit art. 228 din OUG 57/2019 privind Codul administrativ, nu pot lua 
parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un interes personal în 
problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe 
înainte de începerea ședinței interesul personal pe care-l au în problema respectivă. Dacă 
sunt astfel de situații, vă rog să semnalați. Dacă nu, să începem dezbaterea Ordinii de zi, 
prezentarea proiectelor de hotărâri. Începem cu punctul 1.” 
 PUNCTUL I de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării 
bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2022. Prezintă: Antal Árpád-
András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r.): „Bună ziua. Mulțumesc 
frumos. Vom modifica bugetul municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2022 cu suma de 2,4 



 

 

milioane de lei. Cota defalcată din impozitul pe venit la sfârșitul anului a fost cu 540.200 
de lei mai mare, decât suma estimată la începutul anului, de către Ministerul de Finanțe, 
deci practic cota de 63% pe tot anul pentru municipiul Sfântu Gheorghe însumează 
65.926.169 de lei. La venituri proprii mai avem o estimare de creștere de 1.959.800, deci în 
total se modifică bugetul cu 2,4 milioane de lei. Se modifică în minus bugetele a trei 
instituții de învățământ. Vorbim de finanțarea de bază la Colegiul Național ”Székely 
Mikó”, la Liceul Teoretic ”Mikes Kelemen” și la Școala Gimnazială ”Nicolae Colan”, 
respectiv cheltuieli cu protecția socială cu 181.000 de lei. În plus se rectifică bugetul cu 
116.600 de lei, ajutor de exploatare pentru infrastructura sportivă administrată de 
societatea Sepsi Rekreatív SA, iar 335.000 de lei se alocă pentru cofinanțarea programelor 
sportive. Cu suma de 2,4 milioane de lei onorăm sentința arbitrală nr. 23 din 07.04.2022, 
pronunțată de către Curtea de Arbitraj Comercial Internațional de pe lângă Camera de 
Comerț și Industrie a României. Vă mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r.): „Mulțumim 
frumos. Dacă aveți întrebări, intervenții? Menționez că, comisia economică și juridică a 
avizat favorabil acest proiect. Dacă nu sunt intervenții trecem la punctul nr. 2.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 559/2022. 
 PUNCTUL II de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind privind alocarea unei 
sume de bani în favoarea Parohiei Reformate Coșeni. Prezintă: Antal Árpád-András, 
primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r.): „Mulțumesc. Alocăm suma de 
30.000 de lei Parohiei Reformate Coșeni, care a solicitat această sumă pentru reparații și 
am aprobat în bugetul inițial, pe anul 2022 suma din care se alocă și această sumă către 
bisericile din municipiul Sfântu Gheorghe. Vă mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r.): „Mulțumesc 
frumos. Comisiile economică, juridică și socială a avizat favorabil proiectul nr. 2. Dacă 
aveți întrebări, intervenții?” 
 Domnul MIKLOS ANDRÁS responsabil sat Coşeni (lb.r.): „Da, Miklos András, 
responsabil sat, aș vrea să intervin la acest punct.” 
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Vă rog 
frumos.” 
 Domnul MIKLOS ANDRÁS responsabil sat Coşeni (lb.r.): „Mulțumesc frumos. 
Aș vrea să vă spun, că este un lucru bun faptul, că Primăria municipiului Sfântu Gheorghe 
alocă sume foarte importante pentru ajutorarea bisericilor creștine din Sfântu Gheorghe, 
Coșeni și Chilieni, dar faptul cum împart acestă sumă bisericii reformate, nu pot să zic, că 
este corect din partea protopopiatului din Sfântu Gheorghe. Până acum, de șase ani, de 
când sunt responsabil sat și de zece ani curatorul bisericii reformate din Coșeni, nici odată 
nu a fost invitat nici un reprezentant, nici preotul, nici curatorul din Coșeni și Chilieni la 
împărțirea acestor sume. Deci înseamnă, că acești bani au fost împărțiți fără reprezentantul 
bisericii din Coșeni, sau Chilieni. Este o sumă destul de frumoasă, 30.000 de lei, având în 
vedere faptul că, acum construim locuința de serviciu și sala de ședință pentru preot, dar 
construcția este numai la 50% terminată. Cum să spun, ca să mă înțelegeți? Avem nevoie 
de foarte mare ajutor, ca să putem să ieșim din acest impas, fiindcă preotul face naveta de 
la Sfântu Gheorghe la Coșeni, nu locuiește în sat. Și biserica noastră este în stare foarte 
degradată. Deci pe drum cum trecem, se vede, că este frumos pe dinafară, dar înauntru este 
în stare foarte degradată. Cum suntem o comunitate mică, nu avem așa de multe 
posibilități, ca să terminăm aceste lucrări și aș vrea, ca în viitor să luați și această problemă 
a noastră în evidență. Vă mulțumesc frumos.” 



 

 

 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Vă 
mulțumesc frumos. Da, dl. primar.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Aș dori să intervin, dl. 
președinte, dacă se poate. (lb.r.): Deci după cum bine știți și ați și menționat, dar totuși aș 
dori să subliniez acest lucru, noi în fiecare an, de câțiva ani alocăm o sumă de 1.000.000 de 
lei la începutul anului pentru cheltuieli cu privire la construcții pentru bisericile din 
municipiul Sfântu Gheorghe. În rest, înafară de această sumă mai alocăm o sumă foarte 
mare pentru a sprijinii cheltuielile cu încălzirea la bisericile din municipiu. Această sumă 
de 1.000.000 de lei a fost împărțită ținând cont de numărul de enoriași din oraș. Între 
biserica ortodoxă, biserica catolică, biserica reformată, evanghelică, unitariană, ș.a.m.d. 
Bisericii reformate revine o sumă în fiecare an din această sumă de un milion de lei, având 
în vedere faptul, că sunt mai multe biserici, cineva trebuie să decidă și nu cred, că noi 
consilierii locali, sau primăria ar trebui să decidă cum se împart aceste sume. Este normal, 
ca în cazul în care există un protopopiat la nivelul municipiului Sfântu Gheorghe, decizia 
să se ia la acest nivel. Deci orice discuție, în ceea ce privește sumele alocate în cadrul 
bisericii reformate trebuie discutate altundeva și nu la Consiliul Local, pentru că noi nici 
nu putem și nici nu vrem să influențăm prioritățile pe care le are biserica reformată în 
municipiul Sfântu Gheorghe. Vă mulțumesc.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 560/2022. 
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r.): „Vă mulțumim 
frumos dl. primar. Mai sunt întrebări, intervenții? Dacă nu, trecem la proiectul de hotărâre 
nr. 3.” 
 PUNCTUL III de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea depunerii 
de către municipiul Sfântu Gheorghe a proiectului de finanțare „Investiții în sisteme de 
energie regenerabilă pentru Municipiul Sfântu Gheorghe” și ai indicatorilor asociați 
acestuia. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Mulțumesc. Proiectul se va 
depune în cadrul Programului Operațional Infrastructură Mare, POIM 2014-2020, în cadrul 
apelului 11.2: Utilizarea energiei din surse regenerabile la nivelul autorităților publice 
locale, și prevede instalarea unor sisteme de panouri fotovoltaice în șapte unități 
administrativ teritoriale, cum ar fi Direcția generală economică și finanțe publice din str. 
Oltului, Colegiul Național ”Székely Mikó” în două locații: în str. Gróf Mikó Imre nr. 1 și 
str. Gábor Áron nr. 18, la Liceul Tehnologic ”Puskás Tivadar” iarăși două locații: str. 
Pescarilor, respectiv str. Muncitorilor, Grădinița cu Program Prelungit ”Csipike”, Școala 
Gimnazială ”Nicolae Colan”, Grădinița Pinocchio și Liceul Economic ”Berde Áron”. 
Aceste sisteme au o capacitate propusă totală de 338,9 kW și valoarea totală a proiectului 
este în cuantum de de 3.628.497,76 lei care include și TVA, din care valoarea cheltuielilor 
eligibile nerambursabile în cuantum de 3.243.207,89 lei și o valoarea neeligibilă în 
cuantum 385.289,87 lei. Mulțumesc.”  
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 561/2022. 
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r./lb.m.): „Mulțumim 
frumos. Comisia economică și juridică au acordat aviz favorabil proiectului de hotărâre. 
Aveți întrebări, intervenții? Dacă nu, trecem la punctul 4.” 
 PUNCTUL IV de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
proiectului rețelei școlare preuniversitare de stat din municipiul Sfântu Gheorghe pentru 
anul școlar 2023 – 2024. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r.): „Mulțumesc. După cum știți, 
rețeaua școlară a unităților de învățământ preuniversitare de stat și particular, se 



 

 

organizează de autoritățile administrației publice locale, cu avizul inspectoratelor școlare. 
Pentru anul 2023-2024 menținem rețeaua școlară preuniversitară de stat pe care am avut și 
în anul școlar 2022-2023. Anul acesta această rețea este extinsă cu instituția ”Sepsi 
Bölcsi”, deci în acest moment avem și vom avea și în anul școlar 2023-2024 un număr de 
18 instituții de învățământ cu personalitate juridică în municipiul Sfântu Gheorghe. 
Mulțumesc.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 562/2022. 
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r./lb.m.): „Mulțumim 
frumos. Comisia economică, comisia juridică, respectiv comisia pentru învățământ și 
cultură au acordat aviz favorabil acestui proiect de hotărâre. Aveți întrebări, intervenții în 
legătură cu proiectul nr. 4? Dacă nu, propun să trecem la votarea punctelor de pe Ordinea 
de zi.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Da, sunt de acord cu 
proiectele 1, 2, 3 și 4.” 
 Domnul consilier CSATLOS LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu proiectele 
1, 2, 3 și 4.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri 1, 2, 3 și 4.” 
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Și eu sunt 
de acord cu proiectele 1, 2, 3 și 4.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Sunt de acord și eu 
cu proiectele de hotărâri 1, 2, 3 și 4.” 
 Domnul consilier JANÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de hotărâri 
1, 2, 3 și 4.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri 1, 2, 3 și 4.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu proiectele de 
hotărâri 1, 2, 3 și 4. Mulțumesc.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri 1, 2, 3 și 4.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri nr. 1, 2, 3 și 4.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de 
hotărâri 1, 2, 3 și 4.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de 
hotărâri 1, 2, 3 și 4.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.r.): „Sunt de acord cu proiectele de 
hotărâri 1, 2, 3 și 4.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu proiectele 
de hotărâri 1, 2, 3 și 4.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri 1, 2, 3 și 4.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de 
hotărâri 1, 2, 3 și 4.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri 1, 2, 3 și 4.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu proiectele 
de hotărâri 1, 2, 3 și 4.” 



 

 

 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r./lb.m.): „Mulțumesc 
frumos. Cu 18 voturi au fost aprobate toate cele 4 puncte aflate pe Ordinea de zi. Iar am 
uitat să vă întreb la început dacă cineva dorește să ia cuvântul la Diverse. Dacă nu, vă 
doresc o după amiază plăcută. Mulțumesc pentru prezență.” 
 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 29 decembrie 2022. 
  
 PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ                            SECRETAR GENERAL 
          Debreczeni László                        Kulcsár Tünde-Ildikó 
 

 

 

 


